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   R A D A   P O W I A T U 

N O W O S O L S K I E G O 
ul. Moniuszki 3, 67-100 Nowa Sól 

tel. 68 458 68 48,  fax 68 458 68 31 
 

BR.0002.36.2021 

Nowa Sól, dnia 24 września 2021 r. 

 

 

Protokół nr 36/2021 

z XXXVI sesji VI kadencji Rady Powiatu Nowosolskiego 

z dnia 24 września 2021 roku 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego  

 

XXXVI sesja Rady Powiaty Nowosolskiego została zwołana przez Przewodniczącego 

Rady Pana Jarosława Suskiego na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r.  

o samorządzie powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2020 r. poz. 920 ze zm.).  

• zawiadomienie załącznik nr 1 niniejszego protokołu 

W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście zgodnie z listami obecności. 

• listy obecności - załącznik nr 2 i 3 niniejszego protokołu 

O godz. 9:00 Przewodniczący obrad otworzył sesję i na podstawie list obecności stwier-

dził, że w sesji uczestniczy 20 radnych, co stanowi quorum i Rada jest władna do podejmowania 

uchwał, następnie przywitał Starostę, Wicestarostę, Członków Zarządu oraz Skarbnika i Sekre-

tarza Powiatu. 

Następnie Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Andrzej Ziarek 

przedstawił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia 

terminu do rozpatrzenia skargi na działania Starosty Nowosolskiego /zał. nr 4/ oraz wniosek  

o rozszerzenie porządku obrad o podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu do rozpa-

trzenia skargi na działania Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kożuchowie /zał. nr 5/.  

Kolejno Przewodniczący Rady Powiatu wyczytując nazwiska i imiona radnych, przepro-

wadził głosowanie nad rozszerzeniem porządku obrad /imienny wykaz głosowania zał. nr 6/. 

Głosowanie za rozszerzeniem porządku obrad: 

 „za” – 20, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 20 radnych. Rada uwzględniła wnioski i rozszerzyła porządek obrad. 

Ad. 2. 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie XXXVI sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XXXI i XXXII sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 

4. Przyjęcie informacji o wykonaniu budżetu Powiatu Nowosolskiego za I półrocze 2021 r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 2021 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowosol-

skiego na lata 2021 – 2035. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno finansowej Wielospecjalistycznego 

Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Soli. 

10.  Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę Nr XXXII/225/2021 Rady Powiatu Nowosolskiego  

z dnia 28 maja 2021 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania jednostek pływających na-

pędzanych silnikami spalinowymi na jeziorze Kochanowo i jeziorze Lubięcińskim. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu do rozpatrzenia skargi na działania Dyrek-

tora Domu Pomocy Społecznej w Kożuchowie. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu do rozpatrzenia skargi na działania Starosty 

Nowosolskiego. 

13. Zapoznanie się ze sprawozdaniami Państwowych Gospodarstw Wodnych Wody Polskie. 

14. Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

15. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 3.  

Rada Powiatu głosami 18 „za”, 2 „wstrzymuję się” (Pan Przemysław Ficner, Pan Andrzej 

Ziarek) przyjęła protokoły z XXXI i XXXII sesji Rady Powiatu Nowosolskiego /imienny wykaz 

głosowania zał. nr 7/. 

Ad. 4. 

Rada Powiatu po zapoznaniu się i omówieniu na wspólnym posiedzeniu komisji przyjęła 

informację o wykonaniu budżetu Powiatu Nowosolskiego za I półrocze 2021 r. /zał. nr 8/. 

Ad. 5. 

Skarbnik Powiatu Pani Ewa Matyla przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 2021 rok wraz z uzasadnieniem /zał. nr 9/. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię Komisji – opinia pozytywna. 

Dyskusja 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Pan Romuald Fedorczak w imieniu członków Ko-

misji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Kierownikiem Panem Robertem Zawrotnia-

kiem i pozostałym personelu Oddziału Ginekologiczno-Położniczego WS SP ZOZ w Nowej 

Soli złożył podziękowania za uwzględnienie wniosku Komisji o udzielenie dotacji na zakupu 

histeroskopu. 

Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 20, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 20 radnych. Rada podjęła uchwałę /imienny wykaz głosowania zał. nr 9a/. 

• Uchwała nr XXXVI/243/2021  – załącznik nr 9b niniejszego protokołu. 
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Ad. 6. 

Skarbnik Powiatu Pani Ewa Matyla przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wie-

loletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowosolskiego na lata 2021 – 2035 wraz z uzasadnie-

niem /zał. nr 10/. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię Komisji – opinia pozytywna.  

Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 20, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 20 radnych. Rada podjęła uchwałę /imienny wykaz głosowania zał. nr 10a/. 

• Uchwała nr XXXVI/244/2021  – załącznik nr 10b niniejszego protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Pani Ewa Matyla złożyła podziękowania za piętnaście lat wspólnej 

pracy. Na zakończenie podkreśliła, że w chwili obecnej finanse powiatu zostają na stabilnym 

poziomie. 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jarosław Suski przedstawił projekt uchwały w spra-

wie odwołania Skarbnika Powiatu /zał. nr 11/. 

Starosta Nowosolski Pani Iwona Brzozowska zreferowała uzasadnienie do przedstawio-

nego projektu uchwały. 

Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 13, 

 „przeciw” – 4, 

 „wstrzymuję się” – 3.  

Głosowało 20 radnych. Rada podjęła uchwałę /imienny wykaz głosowania zał. nr 11a/. 

• Uchwała nr XXXVI/245/2021  – załącznik nr 11b niniejszego protokołu. 

 

➢ O godz. 9:50 do obrad dołączył radny Pan Grzegorz Zwarycz. 

___________________________________________________________________________ 

Uroczyste pożegnanie przechodzącej na emeryturę Pani Ewy Matyli Skarbnika Powiatu 

– zebrani składali podziękowania oraz kierowali wyrazy szacunku i uznania. 

___________________________________________________________________________ 

 

✓ Od godz. 10:20 do godz. 10:25 Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach.  

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jarosław Suski przedstawił projekt uchwały w spra-

wie powołania Skarbnika Powiatu wraz z uzasadnieniem /zał. nr 12/. 

Starosta Nowosolski Pani Iwona Brzozowska przedstawiła i przybliżyła radnym osobę 

kandydata na stanowisko Skarbnika Powiatu, Pana Emila Chwiałkowskiego. 
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Dyskusja 

Radny Andrzej Ziarek poprosił kandydata o udzielenie odpowiedzi na pytania: jaką po-

siada wiedzę na temat finansów samorządu, czy zna sytuację finansową powiatu, jakie ma po-

mysły i plany na finanse powiatu oraz które koncepcje poprzednika będą kontynuowane.  

Pan Emil Chwiałkowski odpowiadając poinformował, że nie posiada doświadczenia  

w prowadzeniu finansów samorządowych ale jest osobą szybko uczącą się, która nie obawia 

się wyzwań. Podkreślił, że we współpracy z Radą oraz Skarbnikiem Panią Ewą Matylą, która 

deklaruje pomoc, szybko przyswoi niezbędną wiedzę. Zobowiązał się do sumiennego i odpo-

wiedzialnego wykonywania powierzonych obowiązków. 

Radny Pan Grzegorz Zwarycz zapytał czy kandydat jest wpisany do rejestru biegłych 

rewidentów, co było jednym z wymagań. 

Radca Prawny Pani Barbara Sienkiewicz udzieliła odpowiedzi wskazując na zapisy art. 

54 ustawy o finansach publicznych, gdzie punkt 5 brzmi: „spełnia jeden z poniższych warun-

ków: (…) w podpunkcie c) jest wpisany do rejestru biegłych rewidentów na podstawie odręb-

nych przepisów; natomiast w podpunkcie d) posiada certyfikat księgowy uprawniający do usłu-

gowego prowadzenia ksiąg rachunkowych albo świadectwo kwalifikacyjne uprawniające do 

usługowego prowadzenia ksiąg rachunkowych, wydane na podstawie odrębnych przepisów”. 

Reasumując podkreśliła, że wpis do rejestru biegłych rewidentów jest tylko jednym z warun-

ków, a kandydat posiada certyfikat księgowy. 

Radny Pan Grzegorz Zwarycz odwołując się do ogłoszenia zamieszczonego na stronie 

internetowej powiatu podkreślił, że w wymaganiach niezbędnych konkursu został wskazany 

„wpis do rejestru biegłych rewidentów”, co w konsekwencji mogło zmniejszyć liczbę poten-

cjalnych kandydatów. 

Ad vocem Starosta Nowosolski Pani Iwona Brzozowska wyjaśniła, że na stanowisko 

Skarbnika Powiatu nie prowadzi się konkursu, a przytoczony przez przedmówcę zapis zawarty 

był w informacji o wolnym stanowisku. Ponadto zaakcentowała, że rekomendowany kandydat, 

Pan Emil Chwiałkowski spełnia wszystkie wymogi zawarte w art. 54 ustawy o finansach pu-

blicznych. 

Radny Pan Przemysław Ficner skierował pytanie do Sekretarz Powiatu, w jakim brzmie-

niu został zawarty wspominany przez radnego Pana Grzegorza Zwarycza zapis o wymaganiach 

niezbędnych. 

 Radca Prawny Pani Barbara Sienkiewicz odczytała treść zamieszczonego ogłoszenia, 

które w jednym z punktów „Wymagania niezbędne” zawiera zapis o treści: „5. spełnienie jed-

nego z poniższych warunków:” i wymienione są podpunkty. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jarosław Suski zakończył dyskusję na temat zapisów 

informacji za stronie internetowej, oceniając dalszy jej bieg za bezprzedmiotowy. 

Radny Pan Krzysztof Galerczyk zapytał o formę i okres zatrudnienia nowego skarbnika.   

Pani Barbara Sienkiewicz udzielając odpowiedzi poinformowała, że zgodnie z zapisami 

ustawy o pracownikach samorządowych ze skarbnikiem zawierana jest umowa na podstawie 

powołania.  

✓ O godz. 10:30 Przewodniczący, na wniosek radnych ogłosił przerwę w obradach. 

✓ O godz. 10:35 Przewodniczący wznowił obrady. 
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Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 11, 

 „przeciw” – 3, 

 „wstrzymuję się” – 7.  

Głosowało 21 radnych. Rada podjęła uchwałę /imienny wykaz głosowania zał. nr 12a/. 

• Uchwała nr XXXVI/246/2021  – załącznik nr 12b niniejszego protokołu. 

Pan Emil Chwiałkowski złożył podziękowania oraz przyjął gratulacje. 

Ad. 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno–finansowej Wielospecjali-

stycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Soli /zał. 

nr 13/. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Pan Łukasz Kempa przedstawił 

opinię komisji – pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jarosław Intek przedstawił opinię komisji –  

pozytywna. 

Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 20, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 1.  

Głosowało 21 radnych. Rada podjęła uchwałę /imienny wykaz głosowania zał. nr 13a/. 

• Uchwała nr XXXVI/247/2021  – załącznik nr 13b niniejszego protokołu. 

➢ O godz. 10:45 obrady opuścił radny Pan Łukasz Kempa. 

Ad. 10. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Pani Marzena Gru-

chacz-Grzybek przedstawiła projekt uchwały uchylającej uchwałę Nr XXXII/225/2021 Rady 

Powiatu Nowosolskiego z dnia 28 maja 2021 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania 

jednostek pływających napędzanych silnikami spalinowymi na jeziorze Kochanowo i jeziorze 

Lubięcińskim wraz z uzasadnieniem /zał. nr 14/. 

Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 16, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 4.  

Głosowało 20 radnych. Rada podjęła uchwałę /imienny wykaz głosowania zał. nr 14a/. 

• Uchwała nr XXXVI/248/2021  – załącznik nr 14b niniejszego protokołu. 

Ad. 11. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Andrzej Ziarek zreferował pro-

jekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu do rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora 

Domu Pomocy Społecznej w Kożuchowie /zał. nr 15/ proponując określenie terminu do dnia 

30 października 2021 r. 
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Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 20, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 20 radnych. Rada podjęła uchwałę /imienny wykaz głosowania zał. nr 15a/. 

• Uchwała nr XXXVI/249/2021  – załącznik nr 15b niniejszego protokołu. 

Ad. 12. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Andrzej Ziarek zreferował pro-

jekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu do rozpatrzenia skargi na działania Starosty No-

wosolskiego /zał. nr 16/ proponując określenie terminu do dnia 30 października 2021 r. 

Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 20, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 20 radnych. Rada podjęła uchwałę /imienny wykaz głosowania zał. nr 16a/. 

• Uchwała nr XXXVI/250/2021  – załącznik nr 16b niniejszego protokołu. 

Ad. 13. 

Rada Powiatu zapoznała się ze sprawozdaniami Państwowych Gospodarstw Wodnych 

Wody Polskie /zał. od nr 17 do nr 23/. 

Ad. 14. 

Sprawozdanie z prac zarządu w okresie międzysesyjnym /zał. nr 24/. 

Ad. 15. 

Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Radny Pan Paweł Zwolski zapytał odnosząc się do swojej interpelacji z 28 maja 2021 r. 

nt. rzekomej próby podmiany decyzji dotyczącej odszkodowań dla mieszkańców Studzieńca 

oraz otrzymanej odpowiedzi zawierającej zapis: „informuję, że w przedmiotowej sprawie której 

dot. Pana pytania toczy się kontrola wewnętrzna oraz (…) Przedmiotem kontroli wewnętrznej 

jest sprawdzenie trybu postępowania i związanego z tym trybu obiegu dokumentów w spra-

wach związanych z rozbudową drogi powiatowej 1052F w Studzieńcu. Termin zakończenia 

kontroli to 30.06.2021. O wynikach kontroli poinformujemy Pana niezwłocznie”. 

Starosta Nowosolski Pani Iwona Brzozowska odpowiedziała, że postępowanie w tej spra-

wie prowadzi również prokuratura i dla dobra tego postępowania nie podaje do publicznej wia-

domości protokołu z kontroli, o której mówił Pan Zwolski. 

Radny Pan Krzysztof Galerczyk zapytał czy w szkołach ponadpodstawowych powiatu 

prowadzone są zajęcia wyrównawcze dla uczniów potrzebujących wsparcia po zdalnym nau-

czaniu. 

Członek Zarządu Pani Sylwia Wojtasik poinformowała, że wszystkie szkoły uczestniczą 

w programie wyrównywania szans edukacyjnych, natomiast szczegółowe informacje o ilości 

godzin i rodzajach przedmiotów objętych programem w poszczególnych szkołach zostaną prze-

kazane radnym w formie pisemnej. 

Radny Pan Zygmunt Muszyński odnosząc się do spotkania w Domu Pomocy Społecznej 

w Kożuchowie podczas, którego zobowiązał się do poczynienia pewnych ustaleń i tak w ich 
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wyniku w Regionalnym Ośrodku Polityki Społecznej w Zielonej Górze istnieje możliwość 

otrzymania dofinansowania na inwestycje budowlane (m.in. klimatyzacja, CO) z terminie zło-

żenia wniosku do 30 listopada 2021 r., w przypadku konieczności przekazania szczegółowych 

informacji zaoferował chęć udzielenia informacji. 

Radny Pan Przemysław Ficner zapytał czy i jakie działania zostały podjęte w sprawie, 

zgłoszonej na ostatniej sesji przez mieszkańców Mirocina Dolnego nt. wyrwy w ziemi na tere-

nie prowadzonej rekultywacji. 

Wicestarosta Pan Waldemar Wrześniak odpowiadając poinformował, że rekultywacja zo-

stała wstrzymana, a wskazany problem został rozwiązany poprzez wypompowanie wody i czę-

ściowe zasypanie wskazanej przez mieszkańców dziury.   

Ad. 16. 

Sprawy różne. 

Radny Pan Mariusz Stokłosa zapytał o argumentację skierowania apelacji od decyzji 

Sądu Rejonowego w Nowej Soli oddalającej pozew w sprawie nienależnie pobranego świad-

czenia przez pracownika Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Nowej Soli. Kolejne pyta-

nie dotyczyło o realizację programu szczepień przeciwko grypie dla osób starszych z powiatu. 

Członek Zarządu Pani Sylwia Wojtasik odpowiedziała, że decydującym argumentem  

w temacie skierowania apelacji od orzeczenia sądu była posiadana opinia prawna wg której nie 

można zgodzić się z wykładnią prezentowaną przez sąd w uzasadnieniu do wydanego rozstrzy-

gnięcia. Natomiast w temacie realizacji programu szczepień, po przeprowadzonym postępowa-

niu o zamówienie publiczne nie wpłynęło żadne zgłoszenie. To spowodowało ponowną analizę 

ceny jednostkowej, która ustalona została na poziomie 40 zł, co może okazać się zbyt niskim 

poziomem do realizacji programu. Dlatego zwrócono się do Urzędu Marszałkowskiego  

o dokonanie zmian stosownych zapisów uchwały i podczas sesji Sejmiku Województwa w dniu 

13 września 2021r. zostały zmienione. W kolejnym etapie ponownie zostanie przeprowadzone 

postępowanie z podwyższoną ceną jednostkową do 70 zł.  

Pan Mariusz Stokłosa poprosił o przesłanie na maila uzasadnienie wyroku sądu pierwszej 

instancji oraz zapytał czy w temacie szczepień prowadzono rozmowy z lekarzami prowadzą-

cymi praktykę lekarza rodzinnego. 

Radny Pan Grzegorz Zwarycz zapytał o zawarty w druku wniosku do budżetu punkt mó-

wiący o szacunkowym koszcie realizacji zadania, co w ocenie radnego może być zbyt trudne 

do oszacowania. 

Pani Iwona Brzozowska odpowiadając zapewniła, że nieuzupełnienie tej rubryki  

we wniosku nie będzie rodziło konsekwencji ponieważ właściwy wydział merytoryczny  

dokona takiego szacunkowego określenia kosztów wykonania zadania.  

Ad. 17. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 11:20 Przewodniczący Rady 

Powiatu zamknął XXXVI sesję Rady Powiatu Nowosolskiego. 

Nagranie przebiegu XXXVI sesji – załącznik nr 25 – płyta CD. 

protokół przygotowała: Patrycja Jastrzębska 

 

 

PRZEWODNICZĄCY 

RADY POWIATU 

          /-/ 

Jarosław Suski
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